
Kære Nick Hækkerup, Hanne Schmidt og resten af Folketinget, 

 

Jeg er en 28 årig mand, der har røget cigaretter siden jeg var 15. 13 år med smøgerne havde sat sit 

præg på min krop og jeg havde for 8 måneder siden en væsentlig hæmmet vejrtrækning.  

Jeg besluttede mig for at begynde på e-cigaret, da jeg havde hørt godt om det.  

Efter ca. 14 dage var min vejrtrækning blevet god og jeg hostede ikke mere. Det er siden kun blevet 

bedre og bedre. 

 

 

Det er i min optik klart, at der skal være nogle standarder for, hvilke produkter der må sælges og 

dermed mener jeg, at tanke ikke må være produceret af glas og skal godkendes af f.eks. af en given 

myndighed - For et engangsbeløb der ikke overstiger forventet timeløn til medarbejder der 

godkender tanken. Hvis tankene bliver godkendt, har jeg meget svært ved at se, hvorfor tankene 

ikke må være over 2ML. 

 

Priserne på godkendelse af væskerne- og ikke mindst tiden det vil tage - er dybt forrykt.  

Hvordan kan prisen for godkendelse - plus årlig afgift - hænge sammen? Hvis væskerne indeholder 

stoffer der i forvejen er godkendt i Danmark, hvorfor skal de så godkendes igen? 

 

Jeg mener at i begår en kæmpe fejl ved at haste en lov igennem, der tydeligt bærer præg af, at i ikke 

er interesseret i at der forsat vil være et marked for e-cigaretter. 

I vil hverken give tilskud til medicin som f.eks. Champix, men i vil gerne have penge fra cigaret 

salget. 

Hvad vil i egentligt helst? Folkesundhed eller penge fra tobak industrien?  

 

Lovforslaget bærer også tydeligt præg af, at det er hastet igennem uden at lytte til brugernes ønsker. 

278000 personer burde blive lyttet til.  

 

Jeg håber at sundhedsministeren, ministeriet og resten af Folketinget vil lytte til os brugere inden i 

haster en håbløs lov igennem.  

 

I er velkommen til at kontakte mig, hvis i har spørgsmål. 

 

Med venlig hilsen, 

 

Bo Pedersen  
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